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ÚVODNÍK
Nejen prázdniny, ale už měsíc
z nového školního roku, máme
za sebou a my jsme tady opět
s naším školním časopisem,
abychom přinášeli zprávy o dění
ve škole i mimo ni a abychom se
s Vámi občas podělili o to, co
nám dělá radost, nebo co nás
trápí.
 
V redakci (i ve škole) jsme se
rozloučili s redaktory -
průkopníky, Kájou Smolkovou
a Matym Dorazilem, kteří odešli
na víceleté gymnázium a třeba
už pokračují v novinařině
v tamním Gymplátku … Máme
ale radost, že nám přislíbila
spolupráci Mahu Chalupová a že
nás bude občas informovat
o životě středoškoláka.
 
No abychom jen nepsali, kdo
odešel, tak musíme zmínit také
ty, co nám do redakce přibyli.
Máme dva nováčky z řad
deváťáků - Lucku Štramberskou
a Naty Pernickou, a ze sedmých
tříd nám přibyli Mia

Michálková, Kája Bojda a Erik
Láník.
 
Tak jim přejeme, ať se jim ta
práce líbí, ať je to baví a ať jim
studnice nápadů a inspirace
nikdy nevysychá.
 
V tomto čísle Vám přinášíme
informace o proběhlém
turistickém kurzu,
zavzpomínáme na Slavnosti
města 2019, na přírodovědný
pobyt 8. B v Hostětíně,
představíme vám aplikaci
TikTok a pak také přinášíme
naše osvědčené rubriky i nové
postřehy redakce na dění kolem
nás.
 
Přejeme příjemné čtení.
 
redakce

Turistický kurz 2019
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Turistický kurz pro žáky šestých
tříd se konal hned první týden
školního roku již tradičně
v krásném prostředí Beskyd,
v Hutisku - Solanci. A všichni
účastníci si ho moc chválili.
Program je zaujal, jako obvykle
se děti v týmech učily střílet
ze vzduchovky, vázat uzly,
používat buzolu a orientovat se
v mapě, zdravovědu, luštit šifry
a rozdělávat stany, rozdělávat
oheň a poznávat rostliny
a živočichy v okolní přírodě.
Všechny získané vědomosti
a dovednosti v závěru týdne
použily ve skupinovém závodu.
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Jelikož i děti byly letos fajn, tak
si za odměnu zasloužily
i diskotéku a stezku odvahy.
Jedinou šmouhou tak na celém
týdnu bylo propršené pondělí
a chladné noci na chatkách.
Téměř všichni účastníci se
shodli, že pro ně byl turistický
kurz super: ,,Učitelé byli trošku
přísní, ale i hodní a trpěliví.''
A tak to má být. Tak zase za rok.
 
Mia Michálková

Slavnosti města očima účastníka
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26. Slavnost města Nový Jičín se
konala v pátek a v sobotu 6. a 7.
září. Ta letošní byla ve znamení
hned několika výročí - 220 let
Hückelovy továrny na klobouky,
dnešního Tonaku, 140 let
Rotterovy továrny na svítidla,
dnešního Varrocu a 120 let
kavárny a hotelu Heinrichshof,
dnešní hotel Praha.
V den slavností nám počasí moc
nepřálo, citelně se ochladilo a v
sobotu i chvílemi vydatně
pršelo. Nám, co jsme se
zúčastnili obou průvodů počasí
nahnalo strach, ale nakonec se
na průvody umoudřilo
a vypršelo se až pak. Naše škola
měla stánek na náměstí
s atmosférou kavárny z přelomu
19. a 20. století včetně živé
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hudby v provedení bývalého
žáka naší školy Aloise Bartoně.
Jeho houslové vystoupení
mnohé příjemně překvapilo a k
němu si návštěvníci mohli dát
výbornou kávu za symbolickou
částku a ke kávě i koláček
z rukou našich paní kuchařek.
Zajímavý byl také stánek, kde
návštěvníci zde mohli zhlédnout
moderní světelnou měřicí
techniku a děti si mohly vyrobit
na památku malou baterku,
nebo si poskládat automobil.
V dalším stánku se návštěvníci
mohli věnovat tzv. pískování.
I přes nepřízeň počasí to byl
příjemný den.
 
Gabča Kaňová

Greta Thunberg
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Greta Thunberg je 16letá
švédská aktivistka, která bojuje
proti globálnímu oteplování.
 
Všechno to začalo v 8 letech,
kdy se dozvěděla o klimatických
problémech, a proto v 11 letech
upadla do depresí a přestala
mluvit. V roce 2018, ve svých
15 let, začala stávkovat
a bojovat za zlepšení klimatu.
Greta se účastní různých
demonstrací a vyzývá k nim
všechny mladé lidi, kterým není
jedno jejich budoucnost.
Když se dopravovala
do Ameriky použila místo
letadla jachtu kvůli nižším
emisím při přepravě, ale je
otázka, kdyby letěla s více lidmi,
kteří se také potřebují dostat
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do Ameriky, jestli by to nebylo
lepší.
 
Hodně lidí nevěří, co se může
stát za pár let, a proto bychom
měli začít už teď a každý sám
u sebe. Každý může pomoct
spravit to, co člověk napáchal,
když omezí jízdu autem a začne
sázet stromy.
 
Lucka Štramberská
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Recenze knihy - 
Elitní klub králů
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Elitní klub králů
od novozélandské spisovatelky
Amo Jones je edice momentálně
tří knih. Další, tudíž čtvrtý díl,
vyjde 2.10.2019.
 
Knihy bych doporučila těm, co
mají rádi romantické
a dobrodružné žánry. Zalíbí se
i těm, co velcí čtenáři nejsou,
protože každý díl je zajímavý
a napínavý.
 
Knihy jsou o mladé dívce
Madison Montgomeryové, které
se zastřelila matka, takže se
spolu se svým otcem stěhuje
k jeho nové manželce. Později
ale zjistí, že je vše jinak, než si
doposud myslela. V nové škole
se setká s desetičlennou partou
kluků, ve které ji zaujme jejich
vůdce Bishop Hayes. Nová
kamarádka ji před nimi ale

varuje. Její nový bratr Nate
do party kluků ale patří, takže se
jim tak lehce nevyhne. Odhalí se
jí rodinné lži a začne zjišťovat,
že vlastně neví, kdo je...
 
Natka Pernická

Proč to dělám - 
AIKIDO
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Zdravím čtenáře Komenďáku.
Chtěl bych vám představit sport
s názvem aikido.
 
Aikido se vyvinulo je staré
bojové umění, které používali
samurajové, středověcí japonští
bojovníci již na počátku
devátého století na císařském
dvoře. Byly to metody úderů
a tlaků na nervová centra
ve spojení s páčením kloubů
a využíváním pohybu útočníka.
Zakladatelem aikida je Morihei
Uešiba. Toto bojové umění je
založeno na neagresivitě
a asertivitě, je náročné jak
na psychiku, tak i na fyzičku.
V japonštině se píše těmito
znaky 合気道.
 
合- ai znamená harmonie,
rovnováha
気- ki znamená energie, záměr,
směr
道- do znamená cesta
 
V aikidu se používají dřevěné
zbraně - Boken je dřevěná
katana (meč), Tanto je dřevěný
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nůž a Jo je dřevěná bojová hůl.
Mistr se nazývá sensei. Nosí se
tam kimono, které je lehké
a příjemné na dotek.
 
Aikido dělám proto, abych se
ubránil, a protože mě to baví.
 
Erik Láník

TikTok
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z muzikálu Heathers, I used to
be so beautiful mj. písničky či
výtržky z filmů/seriálu.
 
Z české republiky jsou známí
Tiktokeři např. Dejvit (
justdejvit-245.8k), David
Dvořák-372.4k, Andrej
Somberg-224.1k, Elen
Winklerova (elenw-78.9k) či
Nikča Skopalová-92.2k.
 
Celosvětově jsou známí
Cash-12.2M and Maverick-10.7M
Baker, Stokes Twins-9.2M, Lea
Elui Ginet (leaelui-9.7M) či
Dobretwins-17.5M
 
Lada Rýdlová

TikTok  (dříve Musical.ly) je
mobilní aplikace, kterou zná
v dnešní době téměř každý.
Používá se pro vytváření
a sdílení krátkých videí.
Aplikace je vyvíjená čínskou

společností ByteDance na jejich
trhu pod názvem Douyin.
Aplikaci používá měsíčně více
než půl miliardy lidí po celém
světě. Oblíbené zvuky ke tvoření
videí jsou např. písnička

Vtípky na téma 
ŠKOLA
Pračlověk čte synovo
vysvědčení:,,To, že máš trojku
z lovu, chápu, jsi ještě malý. Ale
že jsi propadl z dějepisu, který
má jen dvě strany, to je hanba!"
 
-----------------------------
 
Omylem spadne učitelka
do pekla. Celá bezradná chodí,
bloumá, až najde nenápadný
koutek, kam se uchýlí, v klidu
sedí a mlčky pozoruje celé dění.
Vtom přijde na kontrolu sám
Lucifer. Když spatří paní
učitelku, zděšeně se ptá:
"Ženská, co vy tady děláte, vy
patříte do nebe a tady je peklo!"
"To je peklo?" diví se paní
učitelka, "a já myslela, že je
velká přestávka!"
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Ekologický Hostětín a povídali jsme si o problému
současnosti - nedostatku vody
a o koloběhu vody. Večer jsme
hráli první hru a vyplňovali
dotazníky.
V úterý jsme vyrazili na túru
k pramenům potoka Kolelače.
Cesta vedla lesem a během ní
jsme se dozvídali, co pramenům
prospívá a co ne. Byli jsme
u dvou pramenů. Jeden byl čistý
a druhý špinavý. Také odpolední
program zahrnoval procházku.
Tentokrát ale kolem polí
a menších lesíků a cestou jsme
sbírali různé druhy povrchů -
štěrk, hlínu, kompost -
a zkoušeli jsme, který z nich

lépe zadrží vodu. Cestou zpět
jsme měli vyfotit, co se nám
v krajině kolem nelíbí.
Po večeři nás opět svolali,
rozdali nám cedulky a oznámili,
že budeme diskutovat
o výstavbě přehrady. Tato hra
nás hodně bavila. Odhlasovali
jsme, že přehrada nebude.
Ve středu ráno už jsme se jen
sbalili, zhodnotili, co se nám
líbilo a co nelíbilo, a vydali jsme
se na cestu domů. Byly to fajn
strávené 3 dny a rádi bychom
někdy jeli zas.
 
Anežka Hoppová a Sandra
Barošová
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Přírodopisná exkurze 8. B začala
v pondělí 23. 9. na vlakovém
nádraží. Po několika přestupech
jsme dojeli až do Hostětína
v Bílých Karpatech,
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na ekofarmu Veronica. Hned
po příjezdu jsme se ubytovali
a utíkali na oběd. Odpoledne
bylo spíše odpočinkové,
seznámili jsme ses prostředím
a dozvěděli se, co nás asi čeká,

Z deníku středoškoláka
Zdravím všechny v novém
školním roce. Pro mě teda
nezačal příliš šťastně. Jak jistě
někteří (všichni) víte,
přestoupila jsem na Střední
odbornou školu, obor
Agropodnikání. A o svém
prvním měsíci na střední vám
teď chci napsat. Takže, první den
byl doslova katastrofa. Znáte
takový ten pocit, kdy se vám
nikam nechce, a nemáte náladu
se s někým seznamovat? Já tomu
pocitu propadla poslední týden

prázdnin. Odvázala jsem se až
třetí den a zkusila oslovit novou
spolužačku, teď už kamarádku.
Ale k lepší adaptaci slouží právě
adapťák. Ten náš proběhl na Bílé
a po něm už jsme byli všichni
v pohodě a bavili se navzájem.
A následující týden jsme do toho
vpadli rovnýma nohama. Znáte
to. Nevíte, co dříve zaplatit.
Taky jsme nafasovali oblečení
na praxe, u čehož jsme zažili
velkou srandu, protože většině
z nás nesedělo a museli jsme ho

měnit. Zjistili jsme, co nás bavit
bude a co naopak ne, jací učitelé
budou fajn a na které si dát
pozor, a ve kterých hodinách být
šprt atd. Ale poslední týden
v měsíci nastal teror. Psali jsme
snad z každého předmětu
a naučit se pro mě novou
anatomii - proboha!
Pozitivní věc byla, že jsme se
byli podívat na pracoviště
pro praxe. Paní učitelka nás
provedla, ukázala nám autobusy,
které do těch vesnic jezdí

a nakonec jsme si pohladili pár
hříbat a krávu. Následně nás
provedl učitel po areálu, ukázal
pozemky a pár Zetorů a John
Deerů. Tento měsíc byl hodně
náročný a vsadím se, že to bude
ještě horší, ale zkusíme to nějak
přežít. O tom, jak to půjde dál,
budu podávat zprávy.
Takže vám i sobě všem přeji
hodně štěstí do dalšího školního
roku.
 
Mahu Chalupová

Recepty - dýňový cheesecake
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Začíná nám podzim a s ním čas
dýní. Každý, kdo ji zpracovává,
nejčastěji dělá buď dýňovou
polévku nebo kompot. Pojďte
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ale zkusit něco jiného a ještě si
na tom pochutnat!!!
SUROVINY:
150g směsi (ovesných vloček,

vlašských ořechů, sušenek)
300g dýňového pyré ( nejlépe
Hokaido)
1 vanička měkkého tvarohu
1 kelímek zakysané smetany
2 vejce
100g másla nebo Hery
citrónová šťáva z jedné poloviny
citrónu
cukr podle chuti
POSTUP
Směs ovesných vloček,..
smícháme s rozpuštěným
máslem a vše natlačíme na dno
dortové formy vyložené pečícím

papírem a okraje vymazané
máslem.
V nádobě vyšleháme tvaroh,
zakys. smetanu, vejce, citrón.
šťávu a cukrem.
Rozdělíme na dvě poloviny
a jednu z nich smícháme
s dýňovým pyré.
Na základ nalijeme nejdřív
tvaroh s dýní a potom na to čistý
tvaroh.
Pečeme na 180 °C cca 45 min.
Pak nechte vychladnout.
 
Gabča Kaňová

Virtuální světy - Batman™ Arkham City Ostatní díly jsou Batman™
Arkham Asylum, což je první díl
série, druhý je již zmíněné City,
a třetí díl má název Batman™
Arkham Knight a potom je tu
ještě DLC (Downloadable
content, v překladu Stažitelný
obsah) pod názvem Batman™
Arkham Origins.
Pro mě je to velmi dobrá hra, ať
už je to tím, že se dobře hraje,
nebo tím, že na to mám
vzpomínky z dětství, když jsem
to hrál asi v sedmi letech.
 
Ondra Žlebek
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Zdravím, přátelé, a vítám vás
u dalšího blogu. Dnes se
podíváme na Batman™ Arkham
City. Tento díl je druhý v pořadí
a má proto trochu realističtější
grafiku a efekty.
Batman™ Arkham City jde hrát

na X-360, Windows, PS3. Je to
nejlepší hra série a taky
pravděpodobně roku 2011.
Hra má výbornou hratelnost a je
skvělá, jak jsem již zmínil,
i graficky a to taky z důvodu
toho, že je svět velmi tmavý až
temný.
Sice se zdá mít slabý příběh, ale
když se nad tím člověk zamyslí,
tak zjistí, že to není pravda,
protože při splnění jednoho
úkolu se najednou propojí
s dalším. Hra má mnoho
zajímavých postav, které mají

skvělé dabéry až
bezkonkurenční, např. Joker má
ve hře snad nejlepší dabing
z celé historie her ale je to čistě
subjektivní názor.
Postavy, které bojovaly
proti Batmanovi, bych mohl
jmenovat, ale o tom tato recenze
není.
Batman™ celá série se objevila
na Epic Games vývojáře dnes
nejznámější hry Fortnite. Epic
games měla sérii zdarma, což
mnoho lidem umožnilo hrát
tuhle hru.


